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România la 100 de ani: 
momentele înfăptuirii 
Marii Uniri într-o discuție 
cu profesorul Dragoș 
Ghinea
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SE DISTRIBUIE GRATUIT

„Astăzi, România se regăsește acolo unde îi este locul și unde înaintașii săi doreau să fie, în marea 
familie europeană, în Uniunea Europeană, care funcționează după principii clare: democrație, 
solidaritate, stat de drept, și mai ales respectul diversității culturale și a identității naționale a 
statelor membre.
România este astăzi și stat membru N.A.T.O. și are siguranța frontierelor garantată.
Așadar, se prefigurează un viitor luminat și de acum înainte îmi doresc, să ne manifestăm ca o 
națiune unită și să ne facem auzit glasul cu demnitate și putere în cadrul instituțiilor europene din 
care facem parte, să reușim împreună cu generațiile ce vor veni, să ducem mai departe moștenirea 
primită de la înaintași, si de nu, să reîntregim România cu frații de peste Prut.
Îmi doresc ca românii să fie mândrii de neamul lor și să trăim într-o Românie modernă, prosperă și 
puternică, care să facă față cu succes vremurilor ce vor veni.
La mulți ani, români!
La mulți ani, România!” Emilian Oprea – Primarul Orasului Chitila

APĂ CURENTĂ ȘI 
ASFALTARE 
Două vești bune pentru 
cetățenii care locuiesc în 
Cartierul Tineret III: până 
în data de 20 decembrie, 
lucrările la rețeaua de 
alimentare cu 
apă/canalizare vor fi 
încheiate, iar executantul 
lucrării o va preda 
operatorului Veolia pentru 
punerea în funcțiune în 
parametri și tot până la 20 
decembrie, același 
constructor va așeza pe 
străzi stratul de piatră 
spartă compactat, astfel 
încât acestea să fie 
circulabile fără probleme. 
O altă informație care va 
aduce bucurie locuitorilor 
din Cartierul III Tineret 
este că Primăria a obținut 
o finanțare de 4 milioane 
lei prin PNDL pentru 
asfaltare și că în cursul 
sezonului rece va face 
procedura de licitații, iar 
probabil în luna aprilie 
2019 va începe lucrările de 
sistematizare și asfaltare a 
străzilor de aici, ceea ce 
va încheia proiectele de 
infrastructură pentru acest 
cartier.

VOINICEI
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Anul acesta, ziua de 1 
Decembrie are o semnificație 
deosebită. Sărbătorim 
Centenarul Marii Uniri a 
cetățenilor tuturor 
provinciilor românești între 
hotarele unei țări unice, 
ROMÂNIA. Acum 100 de ani, 
la Alba Iulia, s-a desăvârşit 
într-o atmosferă înălţătoare, 
prin chibzuinţa matură a unui 
popor chemat să-şi hotărască 
soarta, cel mai însemnat act 
din istoria milenară, 
dramatică şi eroică a 
poporului român. Pe bună 
dreptate, actul istoric de la 1 
Decembrie 1918 reprezintă 
sărbătoarea de suflet a 
tuturor românilor, un simbol 
al împlinirii dorinţei de 

libertate şi unitate a poporului 
român. În semn de 
recunoștință pentru gestul 
istoric al strămoșilor noștri, 
comunitatea Chitilei, 
autoritățile locale și 

reprezentații garnizoanelor 
militare au adus împreună, la 
Monumentul Eroilor, un 
omagiu celor ce s-au jertfit în 
Primul Război Mondial, 
oferindu-ne pacea și unirea.

De 100 de ani, 
România!



„Europa începe la Chitila”- o discuție despre 
viitorul european al orașului nostru

Joi, 22 noiembrie 2018, cetățenii din comunitate au fost invitați să 
participe la o dezbatere publică pe tema beneficiilor apartenenței la 
Uniunea Europeană și a proiectelor realizate și în curs de realizare 
în orașul nostru, pe fonduri comunitare nerambursabile.
Dialogul local a fost o inițiativă a 
primarului orașului Chitila, 
Emilian Oprea, reprezentant în 
Delegația Națională a României la 
Comitetul European al Regiunilor 
(CoR) - forul european unde are 
loc identificarea soluțiilor 
integrate pentru dezvoltare 
regională. Alături de primarul 
Emilian Oprea au răspuns 
invitației la dezbaterea „Europea 
încpe la Chitila” numeroși 
reprezentanţi ai autorităţilor 
publice locale şi centrale, 
președintele Consiliului Județean 
Ilfov, Marian Petrache, 
parlamentarii Nicoleta Pauliuc și 
Daniel Gheorghe, 
europarlamentarul Cristian Bușoi, 
Thuma Hubert, președintele PNL 
Ilfov, viceprimarul Costel Andrei, 
precum și numeroși jurnaliști, 
exponenți ai mediului asociativ și 
de învățământ și foarte mulți 
cetățeni din comunitatea 
chitileană. Discuția a fost de la 
bun început orientată ca un dialog 
viu, o dezbatere deschisă și onestă 
între autorități și cetățeni ca 
beneficiari, orientată către 
preocupările locale, soluțiile 
privind provocările economico-
sociale și oportunitățile de 
dezvoltare ale orașului și regiunii, 
oferite de UE.
În debutul discuțiilor, primarul 
Emilian Oprea a trecut în revistă 
proiectele din fonduri europene 

accesate, care au adus deja Chitilei 
renumele de campion al atragerii 
de fonduri nerambursabile și care 
vor contribui substanțial la 
ridicarea nivelului de trai al 
cetățenilor și la transformarea 
Chitilei într-un oraș modern, 
curat, cu adevărat european. 
Emilian Oprea a criticat însă, dur, 
nivelul exagerat de birocratizare 
impusă de autoritățile centrale 
care împiedică accesarea de 
fonduri și împinge derularea 
proiectelor către termene 
îndepărtate. Marian Petrache, 
președintele CJI, s-a declarat un 
euro-optimist convins, care crede 
că prin coeziune se pot armoniza 
interese complet diferite și se 
poate alege calea justă pentru 
viitorul Europei. El a afirmat că 
aderarea României la UE a fost cea 
mai mare oportunitate a țării 
noastre și că fără fondurile 
europene dezvoltarea Chitilei la 
nivelul actual și a județului Ilfov ar 
fi fost imposibilă. „Fără aceste 
fonduri europene, județul Ilfov ar 
fi arătat mult mai sărac”, a spus 
liderul CJI, care a ținut să adauge 
însă că Uniunea Europeană 
funcționează după principiul: 
„Dumnezeu îți dă, dar nu-ți bagă 
în traistă” și că schimbarea în bine 
este o chestiune care ţine de 
fiecare dintre noi. În mare parte 
chitilenii s-au arătat interesați de 
aspectele concrete ale atragerii de 

fonduri nerambursabile și ale 
finanțărilor europene destinate 
proiectelor ambițioase ale 
primăriei pentru orașul lor. 
„Rezultatele pozitive pentru 
România ale anilor de membru al 
Uniunii Europene, sunt de 
netăgăduit. Începând de la 
investiţiile UE de miliarde de euro 
în România, care au condus la 
crearea a 51.000 de locuri de 
muncă, continuând cu reformele 
în ceea ce priveşte piaţa muncii, 
administraţia publică, educaţia şi 
politica socială și terminând cu 
oportunităţile oferite de piața 
unică și de libertatea de a călători, 
de a studia, de a trăi sau de a se 
pensiona oriunde în Europa”, a 
precizat parlamentarul PNL 
Daniel Gheorghe. Cu toate aceste 

cifre și cu toate că orașul Chitila 
este, poate, localitatea care s-a 
dezvoltat exponențial datorită 
accesării fondurilor europene, 
edilul-șef al orașului a mărturisit 
concetățenilor săi - ca răspuns la o 
întrebare din public - că nu este 
încă foarte mulţumit de modul în 
care România știe să profite de 
apartenenţa la UE. „Trebuie să 
avem curajul și pregătirea să 
facem acest lucru și la nivel 
național. Trebuie să începem să 
gândim la scară mare, în proiecte 
care într-adevăr ar putea aduce 
beneficii vieţii oamenilor”, a spus 
primarul Emilian Oprea. Acesta a 
adus din nou în discuție 
birocratizarea excesivă, impusă de 
autoritățile centrale, care riscă să 
blocheze toate proiectele locale.

Eveniment

O nouă școală ultramodernă!
La final de noiembrie a avut loc lansarea oficială a încă unuia dintre 
proiectele ambițioase ale Primăriei Chitilei, pe fonduri europene: 
construirea unei școli primare și gimnaziale ultramoderne.

La evenimentul de lansare au 
participat - alături de primarul 
Emilian Oprea, „artizanul” 
dezvoltării fără precedent a 
orașului cu fonduri europene 
nerambursabile - președintele 
Consiliului Județean Ilfov, Marian 
Petrache, viceprimarul Costel 
Andrei, parlamentarii Nicoleta 
Pauliuc și Daniel Gheorghe, 
europarlamentarul Cristian Bușoi, 
Thuma Hubert, președintele PNL 
Ilfov, arhitecții- autori ai 
proiectului și foarte mulți cetățeni 
ai comunității interesați de 
proiectele Primăriei. „Ne dorim cu 
toții să avem o comunitate în care 
copiii să fie bine educați și să 
crească sănătos, pentru a spori și 
calitatea umană a orașului. Pentru 

aceasta facem tot ceea ce depinde 
de noi pentru a le asigura 
condițiile cele mai bune, începând 
chiar de la primul nivel, de la 
grădinițe. Știți că am construit o 
grădiniță nouă, de nivel european 
și acum demarăm proiectul acestei 
noi școli cu clase 0-VIII, care vrem 
să fie gata în doi ani și să se poată 
începe cursurile. Dar avem încă 
alte câteva proiecte în acest sens: 
vrem să ridicăm încă o grădiniță și 
avem un proiect pentru o creșă, 

care va oferi părinților mai multă 
libertate, preluând îngrijirea celor 
mici în condiții de siguranță și 
confort deosebite”, a spus 

primarul orașului Emilian Oprea, 
în deschiderea prezentării.
Detaliile proiectului, oferite de 
Ioana Constantin, managerul de 
proiect, i-au convins pe toți cei 
prezenți că noua unitate de 
învățământ va satisface cele mai 
înalte exigențe în materie de 
educație și confort, oferind 
copiilor condiții de nivel european 
și că va deveni, fără îndoială, un 
etalon pentru învățământul public 
din România. Proiectul, pe care 
ziarul nostru l-a prezentat 
chitilenilor, în exclusivitate, cu 
câteva numere în urmă, prevede 
ridicarea în zona Cartierului de 
Tineret a unui adevărat complex 
educațional pe o suprafață de 
5.000 mp, conceput ideal pentru 
accesul copiilor la învățământ și la 
activitățile extrașcolare de formare 
a unor aptitudini și competențe. 
Noua școală va fi dotată nu doar cu 
24 de săli de clasă și cu 
laboratoare ultramoderne de câte 
60 mp, ci și cu sală de sport 
acoperită, teren de sport, 
bibliotecă de 200 mp, spațiu 

Știri

Parteneriat deschis pentru artă,
 cultură și frumusețe în Chitila

Exerciţii de alarmare lunare

În această lună, Primăria orașului 
Chitila a semnat un acord de 
parteneriat pe o durată de 4 ani 
cu Universitatea Națională de 
Arte din București, 
Departamentul de Sculptură al 

Facultății de Arte Plastice, care 
vizează cooperarea între cele 
două instituții și realizarea unor 
monumente de for public în 
orașul Chitila. Acordul de 
asociere a fost semnat de 
primarul Emilian Oprea și de 
rectorul UNArte Prof. univ. dr. 
Cătălin Bălescu și face parte din 
proiectul demarat de Primăria 
Chitila pentru realizarea unor 
monumente, precum și pentru 
promovarea valorilor culturale, 
stimularea accesului la cultură și 
a educației pentru și prin cultură.

Conform ordinului 
Departamentului pentru Situaţii 
de Urgenţă din cadrul 
Ministerului Afacerilor Interne, în 
fiecare primă zi de miercuri a 
fiecărei luni din an, are loc 
exercițiul național de alarmare, 
iar autorităţile locale avertizează 
populaţia să nu intre în panică la 
auzul sirenelor de alarmă, căci 
este vorba doar de o simulare. 
Semnalul acustic ce se va auzi 
regulat, în fiecare lună, este 
compus din cinci sunete de sirenă 
a câte 16 secunde fiecare, cu 
pauză de câte zece secunde între 
ele, urmate, după exercițiu, de 

sunetul de încetare: un sunet 
continuu de sirenă, de aceeaşi 
intensitate, care va dura 2 
minute. Repetăm: ceea ce vor auzi 
cetăţenii Chitilei nu trebuie să 
sperie sau să producă panică, nu 
este motiv de alarmare reală, căci 
este vorba doar de un exerciţiu.

multifuncțional pentru 150 de 
persoane, after school, sală de 
mese, bucătărie, cabinet medical, 
locuri de joacă, grădină 
experimentală, curte interioară, 
parcare pentru mașini și biciclete, 

grupuri sanitare speciale și dotări 
pentru copii cu dizabilități și alte 
dotări menite să faciliteze procesul 
de învățământ și să-i ajute pe copii 
să se bucure de anii de școală.
Printre obiectivele echipei 
Primăriei Chitila se numără și 
dotarea cu echipamente și 

materiale didactice a unității, dar și 
creșterea accesului la educația de 
calitate a 68 de copii aflați în risc de 
părăsire timpurie a școlii și 
excluziune socială. Acest lucru va fi 
posibil prin accesarea unor 
programe de prevenire a 
abandonului școlar cum sunt 
„Școală după Școală" sau „A doua 
șansă”. Unitatea de învățământ va 
avea o capacitate de minimum 648 
de elevi și va fi co-finanțată prin 
Programul Operațional Regional 
2014-2020. Valoarea totală a 
investiției este de peste 31 de 
milioane de lei, din care asistența 
financiară nerambursabilă se ridică 
la aproape 23 de milioane de lei.
În încheierea prezentării, primarul 

Emilian Oprea a ținut să își exprime 
încă o dată convingerea că 
reducerea obstacolelor din calea 
unei bune educaţii și asigurarea 
condiţiilor propice pentru învăţare 
sunt unele dintre cele mai sigure 

investiții, căci înseamnă investiția 
în viitorul întregii comunități și este 
benefică pentru viitorul european al 
Chitilei. „Pentru primarul Emilian 
Oprea greul abia acum urmează, 
pentru că banii europeni nu sunt 
dați pe termen nelimitat. Are 
termene limită și trebuie să se 

încadreze în ele, în condițiile în care 
licitațiile pot dura foarte mult. Mă 
bazez însă pe tenacitatea echipei, pe 
profesionalismul lor și pe puțin 
noroc!”, a spus și Marian Petrache, 
președintele CJ Ilfov.

Orașul se dezvoltă



„Europa începe la Chitila”- o discuție despre 
viitorul european al orașului nostru

Joi, 22 noiembrie 2018, cetățenii din comunitate au fost invitați să 
participe la o dezbatere publică pe tema beneficiilor apartenenței la 
Uniunea Europeană și a proiectelor realizate și în curs de realizare 
în orașul nostru, pe fonduri comunitare nerambursabile.
Dialogul local a fost o inițiativă a 
primarului orașului Chitila, 
Emilian Oprea, reprezentant în 
Delegația Națională a României la 
Comitetul European al Regiunilor 
(CoR) - forul european unde are 
loc identificarea soluțiilor 
integrate pentru dezvoltare 
regională. Alături de primarul 
Emilian Oprea au răspuns 
invitației la dezbaterea „Europea 
încpe la Chitila” numeroși 
reprezentanţi ai autorităţilor 
publice locale şi centrale, 
președintele Consiliului Județean 
Ilfov, Marian Petrache, 
parlamentarii Nicoleta Pauliuc și 
Daniel Gheorghe, 
europarlamentarul Cristian Bușoi, 
Thuma Hubert, președintele PNL 
Ilfov, viceprimarul Costel Andrei, 
precum și numeroși jurnaliști, 
exponenți ai mediului asociativ și 
de învățământ și foarte mulți 
cetățeni din comunitatea 
chitileană. Discuția a fost de la 
bun început orientată ca un dialog 
viu, o dezbatere deschisă și onestă 
între autorități și cetățeni ca 
beneficiari, orientată către 
preocupările locale, soluțiile 
privind provocările economico-
sociale și oportunitățile de 
dezvoltare ale orașului și regiunii, 
oferite de UE.
În debutul discuțiilor, primarul 
Emilian Oprea a trecut în revistă 
proiectele din fonduri europene 

accesate, care au adus deja Chitilei 
renumele de campion al atragerii 
de fonduri nerambursabile și care 
vor contribui substanțial la 
ridicarea nivelului de trai al 
cetățenilor și la transformarea 
Chitilei într-un oraș modern, 
curat, cu adevărat european. 
Emilian Oprea a criticat însă, dur, 
nivelul exagerat de birocratizare 
impusă de autoritățile centrale 
care împiedică accesarea de 
fonduri și împinge derularea 
proiectelor către termene 
îndepărtate. Marian Petrache, 
președintele CJI, s-a declarat un 
euro-optimist convins, care crede 
că prin coeziune se pot armoniza 
interese complet diferite și se 
poate alege calea justă pentru 
viitorul Europei. El a afirmat că 
aderarea României la UE a fost cea 
mai mare oportunitate a țării 
noastre și că fără fondurile 
europene dezvoltarea Chitilei la 
nivelul actual și a județului Ilfov ar 
fi fost imposibilă. „Fără aceste 
fonduri europene, județul Ilfov ar 
fi arătat mult mai sărac”, a spus 
liderul CJI, care a ținut să adauge 
însă că Uniunea Europeană 
funcționează după principiul: 
„Dumnezeu îți dă, dar nu-ți bagă 
în traistă” și că schimbarea în bine 
este o chestiune care ţine de 
fiecare dintre noi. În mare parte 
chitilenii s-au arătat interesați de 
aspectele concrete ale atragerii de 

fonduri nerambursabile și ale 
finanțărilor europene destinate 
proiectelor ambițioase ale 
primăriei pentru orașul lor. 
„Rezultatele pozitive pentru 
România ale anilor de membru al 
Uniunii Europene, sunt de 
netăgăduit. Începând de la 
investiţiile UE de miliarde de euro 
în România, care au condus la 
crearea a 51.000 de locuri de 
muncă, continuând cu reformele 
în ceea ce priveşte piaţa muncii, 
administraţia publică, educaţia şi 
politica socială și terminând cu 
oportunităţile oferite de piața 
unică și de libertatea de a călători, 
de a studia, de a trăi sau de a se 
pensiona oriunde în Europa”, a 
precizat parlamentarul PNL 
Daniel Gheorghe. Cu toate aceste 

cifre și cu toate că orașul Chitila 
este, poate, localitatea care s-a 
dezvoltat exponențial datorită 
accesării fondurilor europene, 
edilul-șef al orașului a mărturisit 
concetățenilor săi - ca răspuns la o 
întrebare din public - că nu este 
încă foarte mulţumit de modul în 
care România știe să profite de 
apartenenţa la UE. „Trebuie să 
avem curajul și pregătirea să 
facem acest lucru și la nivel 
național. Trebuie să începem să 
gândim la scară mare, în proiecte 
care într-adevăr ar putea aduce 
beneficii vieţii oamenilor”, a spus 
primarul Emilian Oprea. Acesta a 
adus din nou în discuție 
birocratizarea excesivă, impusă de 
autoritățile centrale, care riscă să 
blocheze toate proiectele locale.

Eveniment

O nouă școală ultramodernă!
La final de noiembrie a avut loc lansarea oficială a încă unuia dintre 
proiectele ambițioase ale Primăriei Chitilei, pe fonduri europene: 
construirea unei școli primare și gimnaziale ultramoderne.

La evenimentul de lansare au 
participat - alături de primarul 
Emilian Oprea, „artizanul” 
dezvoltării fără precedent a 
orașului cu fonduri europene 
nerambursabile - președintele 
Consiliului Județean Ilfov, Marian 
Petrache, viceprimarul Costel 
Andrei, parlamentarii Nicoleta 
Pauliuc și Daniel Gheorghe, 
europarlamentarul Cristian Bușoi, 
Thuma Hubert, președintele PNL 
Ilfov, arhitecții- autori ai 
proiectului și foarte mulți cetățeni 
ai comunității interesați de 
proiectele Primăriei. „Ne dorim cu 
toții să avem o comunitate în care 
copiii să fie bine educați și să 
crească sănătos, pentru a spori și 
calitatea umană a orașului. Pentru 

aceasta facem tot ceea ce depinde 
de noi pentru a le asigura 
condițiile cele mai bune, începând 
chiar de la primul nivel, de la 
grădinițe. Știți că am construit o 
grădiniță nouă, de nivel european 
și acum demarăm proiectul acestei 
noi școli cu clase 0-VIII, care vrem 
să fie gata în doi ani și să se poată 
începe cursurile. Dar avem încă 
alte câteva proiecte în acest sens: 
vrem să ridicăm încă o grădiniță și 
avem un proiect pentru o creșă, 

care va oferi părinților mai multă 
libertate, preluând îngrijirea celor 
mici în condiții de siguranță și 
confort deosebite”, a spus 

primarul orașului Emilian Oprea, 
în deschiderea prezentării.
Detaliile proiectului, oferite de 
Ioana Constantin, managerul de 
proiect, i-au convins pe toți cei 
prezenți că noua unitate de 
învățământ va satisface cele mai 
înalte exigențe în materie de 
educație și confort, oferind 
copiilor condiții de nivel european 
și că va deveni, fără îndoială, un 
etalon pentru învățământul public 
din România. Proiectul, pe care 
ziarul nostru l-a prezentat 
chitilenilor, în exclusivitate, cu 
câteva numere în urmă, prevede 
ridicarea în zona Cartierului de 
Tineret a unui adevărat complex 
educațional pe o suprafață de 
5.000 mp, conceput ideal pentru 
accesul copiilor la învățământ și la 
activitățile extrașcolare de formare 
a unor aptitudini și competențe. 
Noua școală va fi dotată nu doar cu 
24 de săli de clasă și cu 
laboratoare ultramoderne de câte 
60 mp, ci și cu sală de sport 
acoperită, teren de sport, 
bibliotecă de 200 mp, spațiu 

Știri

Parteneriat deschis pentru artă,
 cultură și frumusețe în Chitila

Exerciţii de alarmare lunare

În această lună, Primăria orașului 
Chitila a semnat un acord de 
parteneriat pe o durată de 4 ani 
cu Universitatea Națională de 
Arte din București, 
Departamentul de Sculptură al 

Facultății de Arte Plastice, care 
vizează cooperarea între cele 
două instituții și realizarea unor 
monumente de for public în 
orașul Chitila. Acordul de 
asociere a fost semnat de 
primarul Emilian Oprea și de 
rectorul UNArte Prof. univ. dr. 
Cătălin Bălescu și face parte din 
proiectul demarat de Primăria 
Chitila pentru realizarea unor 
monumente, precum și pentru 
promovarea valorilor culturale, 
stimularea accesului la cultură și 
a educației pentru și prin cultură.

Conform ordinului 
Departamentului pentru Situaţii 
de Urgenţă din cadrul 
Ministerului Afacerilor Interne, în 
fiecare primă zi de miercuri a 
fiecărei luni din an, are loc 
exercițiul național de alarmare, 
iar autorităţile locale avertizează 
populaţia să nu intre în panică la 
auzul sirenelor de alarmă, căci 
este vorba doar de o simulare. 
Semnalul acustic ce se va auzi 
regulat, în fiecare lună, este 
compus din cinci sunete de sirenă 
a câte 16 secunde fiecare, cu 
pauză de câte zece secunde între 
ele, urmate, după exercițiu, de 

sunetul de încetare: un sunet 
continuu de sirenă, de aceeaşi 
intensitate, care va dura 2 
minute. Repetăm: ceea ce vor auzi 
cetăţenii Chitilei nu trebuie să 
sperie sau să producă panică, nu 
este motiv de alarmare reală, căci 
este vorba doar de un exerciţiu.

multifuncțional pentru 150 de 
persoane, after school, sală de 
mese, bucătărie, cabinet medical, 
locuri de joacă, grădină 
experimentală, curte interioară, 
parcare pentru mașini și biciclete, 

grupuri sanitare speciale și dotări 
pentru copii cu dizabilități și alte 
dotări menite să faciliteze procesul 
de învățământ și să-i ajute pe copii 
să se bucure de anii de școală.
Printre obiectivele echipei 
Primăriei Chitila se numără și 
dotarea cu echipamente și 

materiale didactice a unității, dar și 
creșterea accesului la educația de 
calitate a 68 de copii aflați în risc de 
părăsire timpurie a școlii și 
excluziune socială. Acest lucru va fi 
posibil prin accesarea unor 
programe de prevenire a 
abandonului școlar cum sunt 
„Școală după Școală" sau „A doua 
șansă”. Unitatea de învățământ va 
avea o capacitate de minimum 648 
de elevi și va fi co-finanțată prin 
Programul Operațional Regional 
2014-2020. Valoarea totală a 
investiției este de peste 31 de 
milioane de lei, din care asistența 
financiară nerambursabilă se ridică 
la aproape 23 de milioane de lei.
În încheierea prezentării, primarul 

Emilian Oprea a ținut să își exprime 
încă o dată convingerea că 
reducerea obstacolelor din calea 
unei bune educaţii și asigurarea 
condiţiilor propice pentru învăţare 
sunt unele dintre cele mai sigure 

investiții, căci înseamnă investiția 
în viitorul întregii comunități și este 
benefică pentru viitorul european al 
Chitilei. „Pentru primarul Emilian 
Oprea greul abia acum urmează, 
pentru că banii europeni nu sunt 
dați pe termen nelimitat. Are 
termene limită și trebuie să se 

încadreze în ele, în condițiile în care 
licitațiile pot dura foarte mult. Mă 
bazez însă pe tenacitatea echipei, pe 
profesionalismul lor și pe puțin 
noroc!”, a spus și Marian Petrache, 
președintele CJ Ilfov.

Orașul se dezvoltă



România la 100 de ani
de la Marea Unire

În anul 2018 comemorăm 100 de ani de la evenimentul politic major 
al anului 1918: desăvârșirea statului național român, realizată prin 
unirea provinciilor românești cu România. 

Interviu

Intrarea României în război 
de partea Antantei a fost o 
decizie la care și-au adus 
contribuția Regina Maria, 
Regele Ferdinand, Ionel 
Brătianu. Remarcabilă fiind 
Ședința de Coroană de la 
Cotroceni, din anul 1916, 
când indecizia oamenilor 
politici români de a intra în 
război de partea Antantei l-a 
făcut pe Regele Ferdinand să 
lovească cu tăișul sabiei sale 
masa la care se purtau aceste 
negocieri. Și astăzi, la 
Muzeul Cotroceni, această 
masă poartă urmele tăișului 
sabiei Regelui Întregitor. 

Și a  pornit ofensiva...
Ofensiva românească aduce 
eliberarea Sibiului, 
Brașovului, Sighișoarei (15-
28 August 1916), dar 
Antanta nu deschide un 
front la Salonic, iar trupele 
române suferă o mare 
înfrângere la Turtucaia și 
2/3 din teritoriul României 
este ocupat de trupele 
Puterilor Centrale. 

Au fost momente tragice 
după ocuparea țării?
Da. Refugiul armatei, 
Regelui și al Guvernului în 
Moldova a fost unul tragic, 
apoi epidemia de tifos care a 
făcut ravagii în rândul 
civililor și soldaților. 
Speranța revine, însă, odată 
cu ajutorul militar, francez, 

rus și englez. Acest ajutor 
dublat de eroismul 
românesc: Ecaterina 
Teodoroiu, Eremia 
Grigorescu, Grigore Ignat, 
Constantin Mușat, a adus 
marile victorii de la Mărăști, 
Mărășești și Oituz. Intrarea 
S.U.A. în război de partea 
Antantei înclină decisiv 
balanța războiului, iar la 
încheierea luptelor România 
face parte din tabăra 
victorioasă, ceea ce îi va 
aduce avantaje la semnarea 
Tratatului de la Versailles.

Cum s-a petrecut Marea 
Unire?
Primul pas în realizarea 
acestui ideal național îl vor 
face frații basarabeni, care 
deși se aflau sub ocupația 
trupelor rusești, doresc să 
realizeze unirea cu patria 
mamă, România. Astfel, la 
27 martie 1918, Sfatul Țării, 
condus de Ion Inculeț, 
decide în unanimitate unirea 
Basarabiei cu România. A 
doua provincie care se 
unește cu patria mamă va fi 
Bucovina, la sfârșitul lui 
noiembrie 1918, printr-o 
decizie unanimă a 
Congresului General al 
Bucovinei, condus de Iancu 
Flondor.

Dar Transilvania? Rolul 
primordial aici l-a jucat 
marele om politic Iuliu 

Maniu.
Exact. Partidul Național 
Român (PNR), condus de 
Iuliu Maniu, are un rol 
decisiv, iar primii pași sunt 
făcuți prin Declarația de 
Auto-Determinare, redactată 
de Vasile Goldiș și citită în 
Parlamentul de la Budapesta 
de deputatul român 
Alexandru Vaida Voievod. 
Pasul decisiv îl va face 
Consiliul Național Român 
Central, care va decide 
convocarea la Alba Iulia, la 1 
Decembrie, a unei mari 
adunări naționale, iar cei 
1.228 de delegați 
transilvăneni veniți aici vor 
decide în unanimitate unirea 
Transilvaniei cu România.

O privire pe harta din 
2018 și a celei din 1918 
ne arată că România nu 
mai arată ca acum 100 
de ani, după Marea 
Unire.
Din păcate, această unire nu 
va fi de lungă durată, jocul 
Marilor Puteri din timpul 
celui de al Doilea Război 
Mondial va face ca 
Basarabia, Bucovina, Herța, 
să fie luate de Rusia 
Sovietică, Sudul Dobrogei de 
Bulgaria, iar Nord-Vestul 
Transilvaniei de către 
Ungaria, acesta fiind 
singurul teritoriu recuperat 
de România la Conferința de 
Pace de la Paris din 1947.

La 100 de ani de la crearea 
României Mari, suntem o 
ţară care a fost validată de 
istorie. Idealul a devenit o 
realitate. Despre momentele 
Marii Uniri și geneza 
României Mari am dialogat 
cu profesorul de istorie 
Dragoș Ghinea de la Școala 
Gimnazială „Prof. Ion 
Vișoiu”, unul dintre 
pasionații pentru care 
istoria are strălucire, 
impune respect și ne oferă 
permanent lecții pentru 
prezent și viitor.

Geneza statului 
național unitar a fost o 
acțiune singulară sau 
un conglomerat de 
momente?
A fost o acțiune conjugată 

pe mai multe planuri: 
politic, diplomatic, militar, 
relaționar, interuman, la 
care se adaugă și o 
conjunctură internațională 
favorabilă. România Mare, 
așa cum am cunoscut-o 
între 1918–1940, a fost 
creația celor enumerate mai 
sus, la care se adaugă cel 
mai important element și 
anume sacrificiul uman a 
celor câteva sute de mii de 
români, morți în campania 
militară dintre anii 1916-
1918, cu reperele sale eroice 
și tragice: luptele de la 
Mărăști, Mărășești și Oituz.

E adevărat că intrarea  
României în război s-a 
decis cu o lovitură de 
sabie?

transformă totul într-un 
show misterios menit să 
ascundă provocarea unei 
iluzii. Celor patru ani de 
experiență dinainte li s-au 
adăugat, acum, alte luni de 
studii, de perfecționare, de 
șlefuire a talentului și 
imaginației până la a porni 
să se lanseze, să se facă 
remarcat și la îndrăzneala de 
a participa, ca artist 
iluzionist, la primul concurs 
important: Campionatul 
Național de Magie. „După o 
săptămână în care m-am 
gândit și m-am consultat cu 
prieteni care au aceeași 
pasiune, am decis să particip 
la prima ediție a 
Campionatului Național de 
Magie la categoria „close-up 
magic”. Aveam o lună la 
dispoziție pentru a crea de la 
zero un act de magie care 
urma să fie câștigător... Și 
am reușit! Am reușit să creez 
un număr complet nou în 
care să nu vorbesc, totul 
întâmplându-se pe muzică și 
- cel mai important pentru 
mine - prin momentul creat, 
am reușit să transmit 
emoție”.
Combinaţia este, pe drept 
cuvânt, deosebită în arta 
magiei, o artă care 
înseamnă, prin definiţie, 
iluzie, mister şi imposibil: 
un tânăr de 16 ani plus 
imaginaţie şi îndemânare, 
amestecate cu mentalism, 
cu iluzii de close-up şi cu o 
digitaţie greu de egalat în 
mânuirea pachetului de 
cărţi de joc. „Pe data de 18 
noiembrie m-am prezentat 
la competiție încrezător și 
plin de entuziasm, iar după 
patru ore ore de așteptare 
am urcat pe scenă și...totul a 
ieșit perfect. Au fost acolo 
magicieni cu numere foarte 
bine pregătite. La 
festivitatea de premiere, 
locurile 2 și 3 au fost 
ocupate de doi prieteni 
foarte talentați. Urma locul 
1. În acel moment mâinile 
au început să îmi tremure, 

iar emoțiile m-au cuprins. 
După zece secunde menite 
să aducă suspans, am auzit o 
frază care mi-a rămas în 
adâncul sufletului și care nu 
cred că va ieși vreodată: 
„Locul întâi îi revine lui 
Tiberiu Coman!”. În acel 
moment am simțit cea mai 
mare bucurie a vieții de până 
acum! Abia pe scenă, cu 
trofeul în brațe, începeam să 
realizez că mi s-a îndeplinit 
visul! Acum, am planuri 
mari pentru viitor. Vreau să 
arăt tuturor că un copil de 
numai 16 ani a reușit să 
cucerească lumea cu un 
simplu pachet de cărți și 
multă ambiție. Dacă ar fi să 
dezvălui următorul vis pe 
care îl am, aș spune 
încrezător că vreau să devin 
campion mondial și promit 
că voi munci pentru a ajunge 
acolo unde îmi doresc”.

Viața între real și magic
Iluzionismul, spune Tibi, 
urcat pe scenă ca spectacol 
este o lume întreagă, 
complicată şi complexă. 
Trebuie să fii şi actor şi 

tehnician, să ai prezenţă de 
spirit şi spontaneitate, dar şi 
o memorie excelentă şi o 
mişcare scenică studiată în 
amănunt. Numărul unu în 
arsenalul unui iluzionist nu 
sunt preparaţiile, ci mâinile. 
Trebuie să ajungi la un grad 
foarte înalt de fineţe, la o 
flexibilitate a încheieturilor 
şi o viteză a mişcării 
extremă, şi asta înseamnă 
zeci şi zeci de ore de exerciţii 
de palmare în oglindă cu 
monede, bile, baticuri, inele, 
lumânări, cărţi de joc şi câte 
şi mai câte. Repetări fără 
sfârşit, cu lumină din diverse 
unghiuri sau fără lumină, 
până ce mişcarea iese 
perfectă şi nici tu însuţi nu o 
mai observi, o faci reflex, 
automat. Adaugă apoi că, pe 
lângă talent, magicianul 
trebuie să ştie să-şi păstreze 
mereu misterul, să fie cel 
care învârte pe deget iluzii şi 
senzaţii, care împarte 
miracole şi uimiri şi apoi se 
retrage. Aceasta e 
frumuseţea magiei: dă 
impresia că şi ceea ce e 
imposibil se poate.

Campionul național al 
magicienilor

Mulţi îi urmăresc gesturile pentru a i le copia, pentru a-i „fura” arta 
sau a-i înţelege trucurile. Nimeni n-a reuşit încă. Elegant, zâmbitor, 
pasionat şi surprinzător: chitileanul Tiberiu Coman, la 16 ani, 
campionul național al magicienilor.

Pasiunea lui Tiberiu pentru 
magie a început cu patru 
ani în urmă, când era încă 
elev al Școlii Gimnaziale 
„Profesor Ion Vișoiu” și 
când, într-o vacanță în 
Bulgaria, a întâlnit un 
magician care i-a captat 
atenția cu o serie de 
numere de magie. La 
insistențele băiatului, omul 
i-a dezvăluit câteva trucuri, 
ușor de făcut și de învățat și 
asta l-a fascinat și l-a 
„îmbolnăvit” de iluzionism. 
Pasiunea pentru noul gen 
de spectacol a fost aşa de 
mare încât a decis să învețe 
toate tainele magiei. „Ceea 
ce mi s-a părut minunat a 
fost felul în care magicianul 
a reușit să îmi schimbe 
starea de spirit datorită 
unui truc ce are un secret 
atât de simplu în spate. 
Astfel încât am spus că asta 
vreau să fac toată viața! Să 
aduc zâmbete pe fața 
oamenilor!”, povestește 
Tibi Magicianul, așa cum 
sună numele său de scenă.
Într-o lume în care 
iluzioniștii de real talent se 
numără pe degete, Tibi a 
avut îndrăzneala de a porni 
să învețe o artă complet 
nouă, despre care nu știa 
nimic. L-au ajutat, fără 
îndoială, ambiţia şi 
entuziasmul celor 16 ani ai 
săi, dar şi talentul pe care i 

l-a descoperit actorul şi 
magicianul Andrei Teașcă, 
de la Teatrul de Magie, cel 
care i-a dat curajul să 
viseze că poate ajunge în 
vârful acestei cariere. „În 
2018, am avut deosebita 
onoare să îl cunosc pe unul 
dintre cei mai buni 
magicieni din România la 
categoria „close-up magic” 
(magie cu cărți de joc, 
monede sau orice obiect ce 
poate fi purtat oricând, 
oriunde, cu ușurință). După 
această ocazie de a-l 
cunoaște pe primul om care 
a crezut în talentul meu și 
care m-a sprijinit, am 
devenit membru al 
Teatrului de Magie, fiind 
student al președintelui 
Federației Române de 
Magie, Andrei Teașcă. Abia 
acum urma să înțeleg cu 
adevărat ce înseamnă 
magia și să înțeleg că mă 
așteaptă un viitor care 
arată cel puțin interesant”.

O lună de pregătiri
Tibi a înțeles că 
iluzionismul înseamnă 
enorm de multă muncă, o 
minuţiozitate extremă cu 
zeci de detalii ce nu trebuie 
uitate, un arsenal 
tehnologic şi cunoştinţe 
aprofundate de fizică şi 
chimie şi, peste toate, o 
regie perfectă care 

Poveste de succes

Sfințirea Catedralei Naționale În plan național, cel mai 
important eveniment de cinstire a 
Centenarului Marii Uniri a fost, 
desigur, Sfințirea Catedralei 
Naționale. Slujba s-a bucurat de 
prezența Patriarhului Ecumenic 
al Constantinopolului, 
Bartolomeu I și a Preafericitului 
Patriarh al Bisericii Ortodoxe 
Române Daniel și a unei 
numeroase asistențe. Socotim că 
este bine să ne aducem aminte că 
un popor se constituie Națiune și 
o țară în patrie, în jurul unei 
spiritualități comune, iar 
România nu este diferită de restul 
Europei, ale cărei prime fruntarii 

au fost cele ale creștinătății. De 
acum înainte, această 
impunătoare construcție a 
creștinătății noastre ortodoxe 
umple un gol pe care strămoșii 
noștri și-l doresc din ultimele 
decenii ale secolului al XIX-lea.
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În anul 2018 comemorăm 100 de ani de la evenimentul politic major 
al anului 1918: desăvârșirea statului național român, realizată prin 
unirea provinciilor românești cu România. 
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Intrarea României în război 
de partea Antantei a fost o 
decizie la care și-au adus 
contribuția Regina Maria, 
Regele Ferdinand, Ionel 
Brătianu. Remarcabilă fiind 
Ședința de Coroană de la 
Cotroceni, din anul 1916, 
când indecizia oamenilor 
politici români de a intra în 
război de partea Antantei l-a 
făcut pe Regele Ferdinand să 
lovească cu tăișul sabiei sale 
masa la care se purtau aceste 
negocieri. Și astăzi, la 
Muzeul Cotroceni, această 
masă poartă urmele tăișului 
sabiei Regelui Întregitor. 

Și a  pornit ofensiva...
Ofensiva românească aduce 
eliberarea Sibiului, 
Brașovului, Sighișoarei (15-
28 August 1916), dar 
Antanta nu deschide un 
front la Salonic, iar trupele 
române suferă o mare 
înfrângere la Turtucaia și 
2/3 din teritoriul României 
este ocupat de trupele 
Puterilor Centrale. 

Au fost momente tragice 
după ocuparea țării?
Da. Refugiul armatei, 
Regelui și al Guvernului în 
Moldova a fost unul tragic, 
apoi epidemia de tifos care a 
făcut ravagii în rândul 
civililor și soldaților. 
Speranța revine, însă, odată 
cu ajutorul militar, francez, 

rus și englez. Acest ajutor 
dublat de eroismul 
românesc: Ecaterina 
Teodoroiu, Eremia 
Grigorescu, Grigore Ignat, 
Constantin Mușat, a adus 
marile victorii de la Mărăști, 
Mărășești și Oituz. Intrarea 
S.U.A. în război de partea 
Antantei înclină decisiv 
balanța războiului, iar la 
încheierea luptelor România 
face parte din tabăra 
victorioasă, ceea ce îi va 
aduce avantaje la semnarea 
Tratatului de la Versailles.

Cum s-a petrecut Marea 
Unire?
Primul pas în realizarea 
acestui ideal național îl vor 
face frații basarabeni, care 
deși se aflau sub ocupația 
trupelor rusești, doresc să 
realizeze unirea cu patria 
mamă, România. Astfel, la 
27 martie 1918, Sfatul Țării, 
condus de Ion Inculeț, 
decide în unanimitate unirea 
Basarabiei cu România. A 
doua provincie care se 
unește cu patria mamă va fi 
Bucovina, la sfârșitul lui 
noiembrie 1918, printr-o 
decizie unanimă a 
Congresului General al 
Bucovinei, condus de Iancu 
Flondor.

Dar Transilvania? Rolul 
primordial aici l-a jucat 
marele om politic Iuliu 

Maniu.
Exact. Partidul Național 
Român (PNR), condus de 
Iuliu Maniu, are un rol 
decisiv, iar primii pași sunt 
făcuți prin Declarația de 
Auto-Determinare, redactată 
de Vasile Goldiș și citită în 
Parlamentul de la Budapesta 
de deputatul român 
Alexandru Vaida Voievod. 
Pasul decisiv îl va face 
Consiliul Național Român 
Central, care va decide 
convocarea la Alba Iulia, la 1 
Decembrie, a unei mari 
adunări naționale, iar cei 
1.228 de delegați 
transilvăneni veniți aici vor 
decide în unanimitate unirea 
Transilvaniei cu România.

O privire pe harta din 
2018 și a celei din 1918 
ne arată că România nu 
mai arată ca acum 100 
de ani, după Marea 
Unire.
Din păcate, această unire nu 
va fi de lungă durată, jocul 
Marilor Puteri din timpul 
celui de al Doilea Război 
Mondial va face ca 
Basarabia, Bucovina, Herța, 
să fie luate de Rusia 
Sovietică, Sudul Dobrogei de 
Bulgaria, iar Nord-Vestul 
Transilvaniei de către 
Ungaria, acesta fiind 
singurul teritoriu recuperat 
de România la Conferința de 
Pace de la Paris din 1947.

La 100 de ani de la crearea 
României Mari, suntem o 
ţară care a fost validată de 
istorie. Idealul a devenit o 
realitate. Despre momentele 
Marii Uniri și geneza 
României Mari am dialogat 
cu profesorul de istorie 
Dragoș Ghinea de la Școala 
Gimnazială „Prof. Ion 
Vișoiu”, unul dintre 
pasionații pentru care 
istoria are strălucire, 
impune respect și ne oferă 
permanent lecții pentru 
prezent și viitor.

Geneza statului 
național unitar a fost o 
acțiune singulară sau 
un conglomerat de 
momente?
A fost o acțiune conjugată 

pe mai multe planuri: 
politic, diplomatic, militar, 
relaționar, interuman, la 
care se adaugă și o 
conjunctură internațională 
favorabilă. România Mare, 
așa cum am cunoscut-o 
între 1918–1940, a fost 
creația celor enumerate mai 
sus, la care se adaugă cel 
mai important element și 
anume sacrificiul uman a 
celor câteva sute de mii de 
români, morți în campania 
militară dintre anii 1916-
1918, cu reperele sale eroice 
și tragice: luptele de la 
Mărăști, Mărășești și Oituz.

E adevărat că intrarea  
României în război s-a 
decis cu o lovitură de 
sabie?

transformă totul într-un 
show misterios menit să 
ascundă provocarea unei 
iluzii. Celor patru ani de 
experiență dinainte li s-au 
adăugat, acum, alte luni de 
studii, de perfecționare, de 
șlefuire a talentului și 
imaginației până la a porni 
să se lanseze, să se facă 
remarcat și la îndrăzneala de 
a participa, ca artist 
iluzionist, la primul concurs 
important: Campionatul 
Național de Magie. „După o 
săptămână în care m-am 
gândit și m-am consultat cu 
prieteni care au aceeași 
pasiune, am decis să particip 
la prima ediție a 
Campionatului Național de 
Magie la categoria „close-up 
magic”. Aveam o lună la 
dispoziție pentru a crea de la 
zero un act de magie care 
urma să fie câștigător... Și 
am reușit! Am reușit să creez 
un număr complet nou în 
care să nu vorbesc, totul 
întâmplându-se pe muzică și 
- cel mai important pentru 
mine - prin momentul creat, 
am reușit să transmit 
emoție”.
Combinaţia este, pe drept 
cuvânt, deosebită în arta 
magiei, o artă care 
înseamnă, prin definiţie, 
iluzie, mister şi imposibil: 
un tânăr de 16 ani plus 
imaginaţie şi îndemânare, 
amestecate cu mentalism, 
cu iluzii de close-up şi cu o 
digitaţie greu de egalat în 
mânuirea pachetului de 
cărţi de joc. „Pe data de 18 
noiembrie m-am prezentat 
la competiție încrezător și 
plin de entuziasm, iar după 
patru ore ore de așteptare 
am urcat pe scenă și...totul a 
ieșit perfect. Au fost acolo 
magicieni cu numere foarte 
bine pregătite. La 
festivitatea de premiere, 
locurile 2 și 3 au fost 
ocupate de doi prieteni 
foarte talentați. Urma locul 
1. În acel moment mâinile 
au început să îmi tremure, 

iar emoțiile m-au cuprins. 
După zece secunde menite 
să aducă suspans, am auzit o 
frază care mi-a rămas în 
adâncul sufletului și care nu 
cred că va ieși vreodată: 
„Locul întâi îi revine lui 
Tiberiu Coman!”. În acel 
moment am simțit cea mai 
mare bucurie a vieții de până 
acum! Abia pe scenă, cu 
trofeul în brațe, începeam să 
realizez că mi s-a îndeplinit 
visul! Acum, am planuri 
mari pentru viitor. Vreau să 
arăt tuturor că un copil de 
numai 16 ani a reușit să 
cucerească lumea cu un 
simplu pachet de cărți și 
multă ambiție. Dacă ar fi să 
dezvălui următorul vis pe 
care îl am, aș spune 
încrezător că vreau să devin 
campion mondial și promit 
că voi munci pentru a ajunge 
acolo unde îmi doresc”.

Viața între real și magic
Iluzionismul, spune Tibi, 
urcat pe scenă ca spectacol 
este o lume întreagă, 
complicată şi complexă. 
Trebuie să fii şi actor şi 

tehnician, să ai prezenţă de 
spirit şi spontaneitate, dar şi 
o memorie excelentă şi o 
mişcare scenică studiată în 
amănunt. Numărul unu în 
arsenalul unui iluzionist nu 
sunt preparaţiile, ci mâinile. 
Trebuie să ajungi la un grad 
foarte înalt de fineţe, la o 
flexibilitate a încheieturilor 
şi o viteză a mişcării 
extremă, şi asta înseamnă 
zeci şi zeci de ore de exerciţii 
de palmare în oglindă cu 
monede, bile, baticuri, inele, 
lumânări, cărţi de joc şi câte 
şi mai câte. Repetări fără 
sfârşit, cu lumină din diverse 
unghiuri sau fără lumină, 
până ce mişcarea iese 
perfectă şi nici tu însuţi nu o 
mai observi, o faci reflex, 
automat. Adaugă apoi că, pe 
lângă talent, magicianul 
trebuie să ştie să-şi păstreze 
mereu misterul, să fie cel 
care învârte pe deget iluzii şi 
senzaţii, care împarte 
miracole şi uimiri şi apoi se 
retrage. Aceasta e 
frumuseţea magiei: dă 
impresia că şi ceea ce e 
imposibil se poate.

Campionul național al 
magicienilor

Mulţi îi urmăresc gesturile pentru a i le copia, pentru a-i „fura” arta 
sau a-i înţelege trucurile. Nimeni n-a reuşit încă. Elegant, zâmbitor, 
pasionat şi surprinzător: chitileanul Tiberiu Coman, la 16 ani, 
campionul național al magicienilor.

Pasiunea lui Tiberiu pentru 
magie a început cu patru 
ani în urmă, când era încă 
elev al Școlii Gimnaziale 
„Profesor Ion Vișoiu” și 
când, într-o vacanță în 
Bulgaria, a întâlnit un 
magician care i-a captat 
atenția cu o serie de 
numere de magie. La 
insistențele băiatului, omul 
i-a dezvăluit câteva trucuri, 
ușor de făcut și de învățat și 
asta l-a fascinat și l-a 
„îmbolnăvit” de iluzionism. 
Pasiunea pentru noul gen 
de spectacol a fost aşa de 
mare încât a decis să învețe 
toate tainele magiei. „Ceea 
ce mi s-a părut minunat a 
fost felul în care magicianul 
a reușit să îmi schimbe 
starea de spirit datorită 
unui truc ce are un secret 
atât de simplu în spate. 
Astfel încât am spus că asta 
vreau să fac toată viața! Să 
aduc zâmbete pe fața 
oamenilor!”, povestește 
Tibi Magicianul, așa cum 
sună numele său de scenă.
Într-o lume în care 
iluzioniștii de real talent se 
numără pe degete, Tibi a 
avut îndrăzneala de a porni 
să învețe o artă complet 
nouă, despre care nu știa 
nimic. L-au ajutat, fără 
îndoială, ambiţia şi 
entuziasmul celor 16 ani ai 
săi, dar şi talentul pe care i 

l-a descoperit actorul şi 
magicianul Andrei Teașcă, 
de la Teatrul de Magie, cel 
care i-a dat curajul să 
viseze că poate ajunge în 
vârful acestei cariere. „În 
2018, am avut deosebita 
onoare să îl cunosc pe unul 
dintre cei mai buni 
magicieni din România la 
categoria „close-up magic” 
(magie cu cărți de joc, 
monede sau orice obiect ce 
poate fi purtat oricând, 
oriunde, cu ușurință). După 
această ocazie de a-l 
cunoaște pe primul om care 
a crezut în talentul meu și 
care m-a sprijinit, am 
devenit membru al 
Teatrului de Magie, fiind 
student al președintelui 
Federației Române de 
Magie, Andrei Teașcă. Abia 
acum urma să înțeleg cu 
adevărat ce înseamnă 
magia și să înțeleg că mă 
așteaptă un viitor care 
arată cel puțin interesant”.

O lună de pregătiri
Tibi a înțeles că 
iluzionismul înseamnă 
enorm de multă muncă, o 
minuţiozitate extremă cu 
zeci de detalii ce nu trebuie 
uitate, un arsenal 
tehnologic şi cunoştinţe 
aprofundate de fizică şi 
chimie şi, peste toate, o 
regie perfectă care 

Poveste de succes

Sfințirea Catedralei Naționale În plan național, cel mai 
important eveniment de cinstire a 
Centenarului Marii Uniri a fost, 
desigur, Sfințirea Catedralei 
Naționale. Slujba s-a bucurat de 
prezența Patriarhului Ecumenic 
al Constantinopolului, 
Bartolomeu I și a Preafericitului 
Patriarh al Bisericii Ortodoxe 
Române Daniel și a unei 
numeroase asistențe. Socotim că 
este bine să ne aducem aminte că 
un popor se constituie Națiune și 
o țară în patrie, în jurul unei 
spiritualități comune, iar 
România nu este diferită de restul 
Europei, ale cărei prime fruntarii 

au fost cele ale creștinătății. De 
acum înainte, această 
impunătoare construcție a 
creștinătății noastre ortodoxe 
umple un gol pe care strămoșii 
noștri și-l doresc din ultimele 
decenii ale secolului al XIX-lea.



„Chitila în 100 de fotografii”
Este în plină desfășurare concursul „Chitila în 100 de fotografii”, 
organizat de Fundația „Pro Chitila”, cu sprijinul Primăriei orașului 
Chitila, pentru a celebra cei 100 de ani de la Marea Unire

Pasionații de artă fotografică 
amatori pot contribui la 
dezvăluirea comorilor istorice, 
culturale, etnografice, geografice 
ale Chitilei prin fotografierea 
acestora, având și ocazia să se 
numere printre câștigătorii 
premiilor puse în joc. La acest 
concurs poate participa orice 
persoană fizică care a împlinit 
vârsta de 14 ani, iar câștigătorii vor 

fi aleși în funcție de punctajul 
acumulat în urma aprecierilor 
publicului și ale juriului 
concursului.
Criteriile de jurizare vor ține seama 
de: respectarea temei concursului, 
calitatea artistică a fotografiilor, 
creativitate, originalitate. Se vor 
acorda diplome primilor 100 de 
participanți ale căror fotografii au 
obținut punctajele cele mai mari, 

iar primii trei clasați vor primi 
premii substanțiale.
Vă reamintim datele și condițiile de 
participare:
Participanții trebuie să trimită pe 
adresa de e-mail: 
fundatia_pro_chitila@yahoo.com, 
maximum 4 fotografii, însoțite de o 
scurtă prezentare, cu mențiunea 
„Pentru concurs”, precum și datele 
de contact (nume complet, adresa, 
număr de telefon, e-mail). Perioada 
de desfășurare a concursului: 8 
noiembrie - 15 decembrie 2018. 
Caracteristici tehnice minime 
obligatorii ale fotografiilor: 
rezoluție - minim 300 DPI; format 
fișier – JPG; BMP- minim 800 x 
600 pixeli.
Încărcarea pe site și exprimarea 
votului public online pentru toate 
fotografiile care îndeplinesc 
caracteristicile tehnice obligatorii 
pentru concurs: 8 noiembrie-12 
decembrie 2018. Evaluarea 
realizată de juriu: 13-14 decembrie 

2018.
Puteți vota lucrările înscrise sau 
puteți trimite fotografii până în 
data de 12 decembrie.
Fotografiile câștigătoare vor fi 
afișate pe data de 15 decembrie 
2018 la sediul Primăriei Chitila și 
pe pagina de Facebook a Fundației 
„Pro Chitila”.

O tradiție de „Școală mare”: 
Târgul de toamnă 

Și anul acesta, elevii din Chitila și-au pus la lucru imaginația și 
talentul, iar școala a devenit neîncăpătoare pentru mulțimea celor 
veniți să admire și să cumpere produsele micilor meșteșugari.

Tinerii liberali au comemorat 100 
ani de la Marea Unire prin 
fluturarea cu mândrie a drapelului 
de 300 metri pătrați la locația 
emblematică Fortul XIII Jilava, dar 
și pe podul către Mănăstirea 
Snagov din satul Siliștea 
Snagovului, Comuna Gruiu. 
Acțiunea se înscrie într-o serie de 
evenimente la nivel național, 
lansate de Tineretul Naţional 

Liberal (TNL) pentru a sărbători 
Anul Centenarului, în cadrul cărora 
organizaţiile TNL au purtat un 
drapel naţional uriaș prin toate 
judeţele ţării și l-au arborat în 
locurile istorice ale celor mai 
importante orașe din țară. 
Caravana, care şi-a propus să 
marcheze 100 de ani de la Marea 
Unire, a avut ca punct final Alba 
Iulia, orașul Unirii. „Suntem datori 

să recunoaştem şi să celebrăm 
efortul înaintaşilor noştri în 
crearea statului naţional unitar, zi 
de zi, dar cu atât  mai mult la 100 

de ani de la Marea Unire - cel mai 
semnificativ şi emoţionant moment 
din istoria noastră”, au spus 
inițiatorii „Caravanei Tricolorului”.

În acest an, România celebrează 
împlinirea unui secol de la reunirea 
într-un singur stat a românilor din 
Vechiul Regat, Basarabia, 
Bucovina, Transilvania, Banat, 
Crișana și 
Maramureș. Centenarul Marii Uniri 
reprezintă un prilej deopotrivă 
pentru a rememora faptele 
înaintașilor, pentru a face bilanţul 
realizărilor din anii ce s-au scurs de 
atunci și, mai ales, pentru a reflecta 

asupra valorilor care ne leagă. În 
semn de cinstire a gestului istoric 
al strămoșilor noștri și mulțumire 
față de eforturile fiecărui cetățean 
pentru ca orașul Chitila să 
evolueze economic, social, cultural, 
educațional și urbanistic în folosul 
comun al comunității și al 
generațiilor ce ne vor urma, 
Primăria orașului Chitila a oferit 
4.000 de drapele tricolore, 
împreună cu o carte poștală 

însoțită de un mesaj din partea 
primarului Emilian Oprea. 
Drapelele au ajuns în fiecare 
gospodărie din Chitila și, astfel, 
fiecare casă din oraș a avut arborat 
în Ziua Națională TRICOLORUL, 
simbolul unirii românilor, 
comunitatea chitileană 
demonstrând în acest fel că este 
un exemplu de unitate și făcând 
cunoscut spiritul său de patriotism 
local și național.

TNL Ilfov a celebrat Centenarul prin „Caravana Tricolorului”

Lecții de 
generozitate

Premieră județeană: sesiune de comunicări ale elevilor 

Ce frumoasă e Chitila

Chitila a fost gazda primei ediții a 
sesiunii de comunicări științifice 
pentru elevii de gimnaziu din 
Județul Ilfov: „O sută de ani de 
patriotism”, o inițiativă a 
Fundației „Pro Chitila”, la care au 
participat 23 de școli din județ, 
invitați de marcă fiind: Bratu 
Ștefan Bârzoi inspector școlar 
istorie la IȘJ Ilfov și generalul 
Visarion Neagoe, președintele 
Asociației Cultul Eroilor „Regina 
Maria”. Elevii au avut comunicări 
științifice valoroase despre eroii 
locali și monumentele închinate 
lor, apreciate de către juriu și 

auditoriu, iar diplomele și premiile 
oferite câștigătorilor au fost 
înmânate de către primarul 
Emilian Oprea, inspectorul Bratu 
Ștefan Bârzoi și Natalia Rotaru, 
președintetele Fundației „Pro 
Chitila”. 
Această primă ediție reprezintă o 
noutate pentru concursurile 
școlare la nivel gimnazial la istorie 
și dorim ca această activitate să 
se perpetueze și să se diversifice 
ca mod de desfășurare și în 
anii viitori”, a spus profesorul 
Dragoș Ghinea, organizatorul 
sesiunii.

Vineri, 16 noiembrie 2018, la 
Școala „Ion Vișoiu” s-a desfășurat 
deja tradiționalul „Târg de 
Toamnă” al elevilor din Chitila, 
ajuns la ediția cu numărul cinci, 
care a antrenat mai mult de 600 
de elevi din clasele primare și o 

parte din elevii de la gimnaziu, de 
la toate școlile din Chitila. Copiii, 
ajutați și de părinți și de profesori 
au adus, pe mesele întinse, o 
mulțime de bunătăți, bucate de 
sezon și produse ale toamnei, 
alături de felurite decorațiuni și 
podoabe din fructe și legume, de la 
picturi și colaje cu scene de 
toamnă, la ceramică pictată și 
felicitări închipuite din vegetale, 
pentru părinți, bunici și toți 
invitații veniți să cumpere 
„darurile” toamnei pregătite de 
mâinile celor mici. Un procent din 
banii strânși în urma vânzării 
obiectelor expuse au fost donați 
colegului lor, Mihai, internat acum 
pentru efectuarea curelor cu 
citostatice într-o clinică din Italia. 

Aproape de începutul 
lunii decembrie, micuții 
preșcolari de la 
„Voinicel” au participat, 
în așteptarea lui Moș 
Nicolae, la o acțiune 
caritabilă prin care au 
oferit sprijin altor copii 
mai puțin norocoși 
decât ei. Activitatea de 
voluntariat a fost 
organizată în cadrul 
campaniei naționale 
sociale: „Săptămâna 
legumelor și a fructelor 
donate” în cadrul SNAC 

- Strategia Națională de 
Acțiune Comunitară. 
Campania a constat în 
strângerea de legume şi 
fructe de către 
preșcolarii voluntari 
(desigur ajutați de 
păprinți) şi donarea lor 
familiilor aflate în 
dificultate, iar anul 
acesta acțiunea s-a 
îndreptat către Centrul 
Social „Ion Olteanu” și 
Grădinița și Școala „Ion 
Olteanu”. „Astfel, micii 
„voinicei” au putut să 

ofere un strop de 
bucurie și unor colegi 
care se confruntă cu 
dificultăți, cărora le-au 
dăruit legumele și 
fructele colectate, 
învățând în acest fel și o 
lecție a generozității și 
apropierii. Acțiunea s-a 
bucurat de un succes 
deosebit și mulțumim 
părinților pentru 
implicare”, ne-a spus, 
zâmbind, Daniela 
Militaru, director al 
Grădiniței Voinicel.

Felicitări pentru imaginație, talent și solidaritatea dovedită!

Tricolorul a ajuns în fiecare casă din Chitila



„Chitila în 100 de fotografii”
Este în plină desfășurare concursul „Chitila în 100 de fotografii”, 
organizat de Fundația „Pro Chitila”, cu sprijinul Primăriei orașului 
Chitila, pentru a celebra cei 100 de ani de la Marea Unire

Pasionații de artă fotografică 
amatori pot contribui la 
dezvăluirea comorilor istorice, 
culturale, etnografice, geografice 
ale Chitilei prin fotografierea 
acestora, având și ocazia să se 
numere printre câștigătorii 
premiilor puse în joc. La acest 
concurs poate participa orice 
persoană fizică care a împlinit 
vârsta de 14 ani, iar câștigătorii vor 

fi aleși în funcție de punctajul 
acumulat în urma aprecierilor 
publicului și ale juriului 
concursului.
Criteriile de jurizare vor ține seama 
de: respectarea temei concursului, 
calitatea artistică a fotografiilor, 
creativitate, originalitate. Se vor 
acorda diplome primilor 100 de 
participanți ale căror fotografii au 
obținut punctajele cele mai mari, 

iar primii trei clasați vor primi 
premii substanțiale.
Vă reamintim datele și condițiile de 
participare:
Participanții trebuie să trimită pe 
adresa de e-mail: 
fundatia_pro_chitila@yahoo.com, 
maximum 4 fotografii, însoțite de o 
scurtă prezentare, cu mențiunea 
„Pentru concurs”, precum și datele 
de contact (nume complet, adresa, 
număr de telefon, e-mail). Perioada 
de desfășurare a concursului: 8 
noiembrie - 15 decembrie 2018. 
Caracteristici tehnice minime 
obligatorii ale fotografiilor: 
rezoluție - minim 300 DPI; format 
fișier – JPG; BMP- minim 800 x 
600 pixeli.
Încărcarea pe site și exprimarea 
votului public online pentru toate 
fotografiile care îndeplinesc 
caracteristicile tehnice obligatorii 
pentru concurs: 8 noiembrie-12 
decembrie 2018. Evaluarea 
realizată de juriu: 13-14 decembrie 

2018.
Puteți vota lucrările înscrise sau 
puteți trimite fotografii până în 
data de 12 decembrie.
Fotografiile câștigătoare vor fi 
afișate pe data de 15 decembrie 
2018 la sediul Primăriei Chitila și 
pe pagina de Facebook a Fundației 
„Pro Chitila”.

O tradiție de „Școală mare”: 
Târgul de toamnă 

Și anul acesta, elevii din Chitila și-au pus la lucru imaginația și 
talentul, iar școala a devenit neîncăpătoare pentru mulțimea celor 
veniți să admire și să cumpere produsele micilor meșteșugari.

Tinerii liberali au comemorat 100 
ani de la Marea Unire prin 
fluturarea cu mândrie a drapelului 
de 300 metri pătrați la locația 
emblematică Fortul XIII Jilava, dar 
și pe podul către Mănăstirea 
Snagov din satul Siliștea 
Snagovului, Comuna Gruiu. 
Acțiunea se înscrie într-o serie de 
evenimente la nivel național, 
lansate de Tineretul Naţional 

Liberal (TNL) pentru a sărbători 
Anul Centenarului, în cadrul cărora 
organizaţiile TNL au purtat un 
drapel naţional uriaș prin toate 
judeţele ţării și l-au arborat în 
locurile istorice ale celor mai 
importante orașe din țară. 
Caravana, care şi-a propus să 
marcheze 100 de ani de la Marea 
Unire, a avut ca punct final Alba 
Iulia, orașul Unirii. „Suntem datori 

să recunoaştem şi să celebrăm 
efortul înaintaşilor noştri în 
crearea statului naţional unitar, zi 
de zi, dar cu atât  mai mult la 100 

de ani de la Marea Unire - cel mai 
semnificativ şi emoţionant moment 
din istoria noastră”, au spus 
inițiatorii „Caravanei Tricolorului”.

În acest an, România celebrează 
împlinirea unui secol de la reunirea 
într-un singur stat a românilor din 
Vechiul Regat, Basarabia, 
Bucovina, Transilvania, Banat, 
Crișana și 
Maramureș. Centenarul Marii Uniri 
reprezintă un prilej deopotrivă 
pentru a rememora faptele 
înaintașilor, pentru a face bilanţul 
realizărilor din anii ce s-au scurs de 
atunci și, mai ales, pentru a reflecta 

asupra valorilor care ne leagă. În 
semn de cinstire a gestului istoric 
al strămoșilor noștri și mulțumire 
față de eforturile fiecărui cetățean 
pentru ca orașul Chitila să 
evolueze economic, social, cultural, 
educațional și urbanistic în folosul 
comun al comunității și al 
generațiilor ce ne vor urma, 
Primăria orașului Chitila a oferit 
4.000 de drapele tricolore, 
împreună cu o carte poștală 

însoțită de un mesaj din partea 
primarului Emilian Oprea. 
Drapelele au ajuns în fiecare 
gospodărie din Chitila și, astfel, 
fiecare casă din oraș a avut arborat 
în Ziua Națională TRICOLORUL, 
simbolul unirii românilor, 
comunitatea chitileană 
demonstrând în acest fel că este 
un exemplu de unitate și făcând 
cunoscut spiritul său de patriotism 
local și național.

TNL Ilfov a celebrat Centenarul prin „Caravana Tricolorului”

Lecții de 
generozitate

Premieră județeană: sesiune de comunicări ale elevilor 

Ce frumoasă e Chitila

Chitila a fost gazda primei ediții a 
sesiunii de comunicări științifice 
pentru elevii de gimnaziu din 
Județul Ilfov: „O sută de ani de 
patriotism”, o inițiativă a 
Fundației „Pro Chitila”, la care au 
participat 23 de școli din județ, 
invitați de marcă fiind: Bratu 
Ștefan Bârzoi inspector școlar 
istorie la IȘJ Ilfov și generalul 
Visarion Neagoe, președintele 
Asociației Cultul Eroilor „Regina 
Maria”. Elevii au avut comunicări 
științifice valoroase despre eroii 
locali și monumentele închinate 
lor, apreciate de către juriu și 

auditoriu, iar diplomele și premiile 
oferite câștigătorilor au fost 
înmânate de către primarul 
Emilian Oprea, inspectorul Bratu 
Ștefan Bârzoi și Natalia Rotaru, 
președintetele Fundației „Pro 
Chitila”. 
Această primă ediție reprezintă o 
noutate pentru concursurile 
școlare la nivel gimnazial la istorie 
și dorim ca această activitate să 
se perpetueze și să se diversifice 
ca mod de desfășurare și în 
anii viitori”, a spus profesorul 
Dragoș Ghinea, organizatorul 
sesiunii.

Vineri, 16 noiembrie 2018, la 
Școala „Ion Vișoiu” s-a desfășurat 
deja tradiționalul „Târg de 
Toamnă” al elevilor din Chitila, 
ajuns la ediția cu numărul cinci, 
care a antrenat mai mult de 600 
de elevi din clasele primare și o 

parte din elevii de la gimnaziu, de 
la toate școlile din Chitila. Copiii, 
ajutați și de părinți și de profesori 
au adus, pe mesele întinse, o 
mulțime de bunătăți, bucate de 
sezon și produse ale toamnei, 
alături de felurite decorațiuni și 
podoabe din fructe și legume, de la 
picturi și colaje cu scene de 
toamnă, la ceramică pictată și 
felicitări închipuite din vegetale, 
pentru părinți, bunici și toți 
invitații veniți să cumpere 
„darurile” toamnei pregătite de 
mâinile celor mici. Un procent din 
banii strânși în urma vânzării 
obiectelor expuse au fost donați 
colegului lor, Mihai, internat acum 
pentru efectuarea curelor cu 
citostatice într-o clinică din Italia. 

Aproape de începutul 
lunii decembrie, micuții 
preșcolari de la 
„Voinicel” au participat, 
în așteptarea lui Moș 
Nicolae, la o acțiune 
caritabilă prin care au 
oferit sprijin altor copii 
mai puțin norocoși 
decât ei. Activitatea de 
voluntariat a fost 
organizată în cadrul 
campaniei naționale 
sociale: „Săptămâna 
legumelor și a fructelor 
donate” în cadrul SNAC 

- Strategia Națională de 
Acțiune Comunitară. 
Campania a constat în 
strângerea de legume şi 
fructe de către 
preșcolarii voluntari 
(desigur ajutați de 
păprinți) şi donarea lor 
familiilor aflate în 
dificultate, iar anul 
acesta acțiunea s-a 
îndreptat către Centrul 
Social „Ion Olteanu” și 
Grădinița și Școala „Ion 
Olteanu”. „Astfel, micii 
„voinicei” au putut să 

ofere un strop de 
bucurie și unor colegi 
care se confruntă cu 
dificultăți, cărora le-au 
dăruit legumele și 
fructele colectate, 
învățând în acest fel și o 
lecție a generozității și 
apropierii. Acțiunea s-a 
bucurat de un succes 
deosebit și mulțumim 
părinților pentru 
implicare”, ne-a spus, 
zâmbind, Daniela 
Militaru, director al 
Grădiniței Voinicel.

Felicitări pentru imaginație, talent și solidaritatea dovedită!

Tricolorul a ajuns în fiecare casă din Chitila



MAI RAPID CĂTRE CAPITALĂ

DEVINO 
VOLUNTAR!

Pentru a veni în sprijinul călătorilor care doresc să ajungă rapid în 
Capitală sau care fac regulat acest drum și vor să renunțe la varianta 
auto, extrem de aglomerată uneori, vă punem la dispoziție orarul 
trenurilor de călători din stația CFR Chitila pe relația cu Bucureștiul 
precum și costul biletelor și abonamentelor: 

Ne poți ajuta ca voluntar, contribuind la dezvoltarea pe plan local 
a unor proiecte și programe din domeniile educației, sănătății, 
protecției mediului, sportului și al dezvoltării sociale, precum și 
prin promovarea valorilor culturii românești. 

Alătură-ni-te!

Ne găsești la adresa de e-mail: fundatia_pro_chitila@yahoo.com
www.pro-chitila.ro

P - Particular
N - Bucuresti Nord gr.A
B - Bucuresti Nord gr.B ( Bucuresti Basarab)
Nu circula: 6-Sâmb, 7-Dumin, SL-sărbători legale

                                  = 3.4 lei
                             = 1.7 lei

                      = 6.2 lei
     = 71,40 lei

 = 35.70 lei
             = 20.40 lei 

                   = 25,50 lei
= 44.20 lei

              = 56.10 lei

Bilet intreg                                   
Bilet elevi,copii                             
Bilet intreg dus-intors                     
Abonament lunar nr. nelimitat de călătorii       
Abonament lunar elev nr. nelimitat de călătorii 
Abonament săptămânal                   
Abonament  5 zile                           
Abonament  10 zile                         
Abonament  lunar 15 zile                 

Un artist plastic din Chitila vă invită să 
descoperiți podoabele inspirate de trecutul 
românilor.
Podoabele din Colecția ZIA100 respiră istorie: 
Simbolul dacic, solar, de la Cucuteni ce dăinuie 
de peste 2000 de ani, Motivul tradițional 
românesc, amprenta însăși a neamului nostru, 
Poarta sărutului a lui Brâncuși, Toate unite în 
tricolor.
Vă invităm să descoperiți podoabele noastre pe 
pagina de facebook, ZIA, de unde puteți și 
comanda.
Purtați-le cu dragoste!


